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Verslag overleg Raad voor Cliëntenparticipatie Assen
Plaats: Gemeentehuis, zaal 2
Datum: Woensdag 22 november 2023
Aanwezig RCPA: Ada Gorter, Aaftien Schlundt Bodien, Joke Hak, Franklin Karst, Roelien 

Ensing, René Hedemann, Menno Molenaar
Gasten: Mariska Witte 
Afwezig mk: Jeanette Kleene, Elma van Lienen
(gast)Notuliste: Daniëlle Sants

Nr. Omschrijving Actie
1. Opening en vaststelling agenda

Ada opent de vergadering en heet iedereen van harte welkom. 

2. 19:00 Mariska Witte, beleidsadviseur sociaal domein / Wmo
- De RCPA heeft een adviesaanvraag ontvangen voor de aanpassing nadere 

regels maatschappelijke ondersteuning en jeugdhulp 2024. 
Het document Was – Wordt - tabel, wijziging in de nadere regels is eerder al 
toegestuurd. Tijdens de vergadering heeft Mariska Witte deze wijzigingen 
toegelicht. 

 Venstertijden huishoudelijke hulp
De venstertijden huishoudelijke hulp zijn verruimd en er is een verwijzing 
opgenomen naar de nadere regels. De Participatieraad heeft gevraagd waarom er 
venstertijden zijn opgenomen. Mariska gaf aan dat er venstertijden zijn opgenomen 
om buiten de onregelmatigheidstoeslag te blijven. Roelien vraagt of er ook een 
maximum aantal uren is opgenomen voor huishoudelijke hulp. Mariska geeft aan dat 
hier de arbeidstijdenwet leidend is. 

 Hoogte Pgb
Ten tijde van het op route gaan van de verordening waren de Pgb-bedragen nog niet 
bekend. Halverwege oktober is er door de aanbieders nieuw kostprijsonderzoek 
uitgevoerd. Het opgenomen Pgb-tarief is 90% van de kostprijs van ZIN aanbieders. 
De tarieven worden vanaf volgend jaar altijd opgenomen in de nadere regels omdat 
ze wel vindbaar moeten zijn voor de inwoners. 
Ada vraagt zich af wat ‘overname regie’ inhoudt en of dit alleen telt voor regie van 
huishoudelijke hulp. Mariska geeft aan dat overname regie alleen een 
signaleringsfunctie heeft. De tarieven hebben een forse verhoging gekregen omdat 
deze zijn gelijkgetrokken met de reële kostprijs.
Franklin vraagt zich af of de gemeente Assen onderscheid maakt tussen een Pgb- 
tarief voor zzp’ers en een Pgb-tarief voor professionele instellingen die zich hebben 
te houden aan de CAO sociaal werk. Mariska geeft aan dat hier geen onderscheid in 
wordt gemaakt. Franklin vraagt of de gemeente voornemens is om, net zoals 
omliggende gemeenten, hier in de toekomst wel onderscheid in te maken. Mariska 
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antwoordt dat de gemeente hier niet mee bezig is en dat dit een advies kan zijn van 
de RCPA.

 Verzoek om Pgb
De titel is gewijzigd van ‘aanvraag Pgb’ naar ‘verzoek om Pgb’ omdat een Pgb een 
leveringsvorm is en hier geen aanvraag voor hoeft te worden ingediend. Verder is er 
onderscheid gemaakt in Wmo en Jeugd. Dit omdat er verschillende Pgb-plannen zijn 
voor Wmo en Jeugd. 

 Tijdelijke vrijstelling eigen bijdrage
Strikte toepassing van de regels, zoals beschreven in de huidige verordening, zorgt 
voor onwenselijke situaties. Vooral de vereisten van een door een schuldhulpverlener 
opgestelde draagkrachtberekening zorgt voor onwenselijke situaties. Roelien en Ada 
geven aan moeite te hebben met het belonen van zorgmijders door deze te belonen 
met een vrijstelling van de eigen bijdrage, dit geeft een dubbel gevoel. Mariska geeft 
aan dat de regeling is bedoeld voor het verminderen van zorgmijding en dat het 
alsnog gaan betalen van de eigen bijdrage het doel van de ondersteuning moet zijn. 
Uitgangspunt is dat een vrijstelling wenselijker is dan zorg en ondersteuning mijden. 

Verder geeft Mariska een toelichting over de te verwachten inkomensafhankelijke 
eigen bijdrage in 2026. Het concept wetsvoorstel is inmiddels bekend, maar wordt 
door de gemeente niet positief beoordeeld. 

 Verhuizing en/of herinrichten
De raad heeft forfaitairee bedragen vastgesteld voor verhuizing en herinrichten in de 
verordening maatschappelijke ondersteuning en jeugdhulp. In de oude verordening 
werd dit een Pgb genoemd. Omdat er sprake is van een financiële tegemoetkoming 
en niet van een Pgb is er in de nieuwe verordening opgenomen dat het college 
uitsluitend verhuis- en herinrichtingskosten verstrekt in de vorm van een financiële 
tegemoetkoming. 

 Voorziening woonruimte geschikt maken voor bezoek.
 Dit artikel is aangepast omdat het woord ‘deze’ leek te verwijzen naar een instelling, 
maar bedoeld wordt de aan te passen woonruimte. Mariska gaf aan dat het in de 
praktijk kan voorkomen dat er een woonruimte moet worden aangepast om bezoek te 
ontvangen waar een partner/echtgenoot achter is gebleven en de aan te passen ruimte 
niet altijd een zorginstelling hoeft te zijn. 

 Onderzoek Wmo-aanvraag
Onlangs heeft de Centrale Raad van Beroep uitspraak gedaan over het te volgen 
stappenplan als toetsingskader. De uitspraken van de Centrale Raad van Beroep zijn 
toegevoegd om het voor de inwoner mogelijk te maken om desgewenst de bron van 
dit artikel te kunnen raadplegen. 

Ada bedankt Mariska voor de toelichten op de Was-Wordt-tabel ten aanzien van de 
verordening. Het advies van de RCPA betreft de wijzigingen moet uiterlijk 
7 december zijn verstuurd. 

Afgesproken is dat de RCPA een advies gaat uitbrengen dat er geen onderscheid 
wordt gemaakt in Pgb-tarieven voor bedrijven die werken met de CAO Sociaal werk 
en ZZP’ers. De RCPA vraagt zich af of het Pgb-tarief dekkend is voor voldoende 
kwaliteit wanneer de CAO sociaal werk moet worden aangehouden. 

Ook gaat de RCPA een advies uitbrengen over de tijdelijke vrijstelling eigen 
bijdrage. De RCPA is van mening dat de regeling beter gekaderd moet worden om 
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oneigenlijk gebruik tegen te gaan. Er wordt gesproken over een toevoeging als de 
term ‘bemoeizorg’. René geeft aan dat bemoeizorg een andere financiering heeft dan 
waar de verordening over gaat en niet passend zou zijn. Overredingszorg zal beter 
aansluiten bij het doel van het artikel. Een tijdelijke vrijstelling zou de norm moeten 
zijn.  

Ada en Franklin schrijven het advies volgens de afgesproken punten. Het advies 
moet uiterlijk 7 december zijn opgestuurd, uitgangspunt is dat het advies 3 december 
klaar is.

Ada & 
Franklin

3. Ingekomen stukken 
 Reactie gemeente op advies verordening maatschappelijke en 

jeugdhulp 2024
De reactie van de gemeente is goed ontvangen. Geen verdere toelichting nodig. 

 Terugblik samenstelling werkgroepen IZA / GALA
Op 8 november hebben Ada, Elma en Roelien deelgenomen aan een bijeenkomst van 
de werkgroepen IZA / GALA. De bijeenkomst is drukbezocht, er waren +/- 50 
aanwezigen. Er zijn drie groepen gevormd waarin brainstormsessies zijn gehouden. 
Wat opviel is dat vooral de professionals waren vertegenwoordigd bij de bijeenkomst 
en vertegenwoordiging van de inwoners de grote afwezige was. 
Menno geeft aan moeite te hebben met deelname aan de werkgroepen omdat de 
RCPA onafhankelijk moet zijn. Roelien en René geven aan dat als de RCPA niet 
deelneemt aan de werkgroepen er geen mogelijkheid zal zijn tot advisering/input 
betreft IZA / GALA en de inwoner dan niet vertegenwoordigd is. Om de inwoner te 
vertegenwoordigen heeft de RCPA besloten wel deel te nemen aan de werkgroepen. 
Uitgangspunt is om de effecten van het voorgestelde beleid op de inwoner te vertalen 
en te bespreken in de RCPA bijeenkomsten. De Participatieraad heeft zich ook 
opgegeven om deel te nemen aan de werkgroepen. 

Er zijn drie thema’s voor de werkgroepen.
1. Versterken sociale basis
2. Terugdringen gezondheidsachterstanden
3. Gezonde leefomgeving. 

Jeanette en Ada vertegenwoordigen de RCPA in thema 1: versterken van de sociale 
basis. 
Elma en René vertegenwoordigen de RCPA in thema 2: terugdringen 
gezondheidsachterstanden. 
Roelien en Franklin vertegenwoordigen de RCPA bij thema 3: gezonde 
leefomgeving. 

Met Nico Rijkens is gecommuniceerd dat 1 van de 2 leden per sessie zal deelnemen 
aan de werkgroepen, de RCPA neemt niet deel aan de stuurgroepen. 

 Aantekeningen gesprek met WPDA 8 november
Het was een goed gesprek en op de punten die de RCPA heeft aangeleverd is 
voldoende ingegaan.  

 Terugkoppeling themabijeenkomst 14 november.
Er was een grote opkomst in een kleine ruimte. Er waren een aantal wethouders, 
gemeenteraadsleden en bestuurders van armoede gerelateerde instanties aanwezig. 
Van de RCPA waren Roelien, René en Franklin aanwezig. 

Er is een presentatie gegeven over voedselpassen in Rotterdam. Dit was een pilot die 
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onder een relatief kleine groep is uitgevoerd. De vertegenwoordiger van het concept 
was zeer positief over de voedselpassen. Roelien, René en Franklin hebben daar een 
andere mening over. De voedselpassen zijn een kostenpost voor de gemeente, de 
voedselbank is dat niet. Ook wordt er geen voedselverspilling tegengegaan met de 
voedselpassen. 

Na de presentatie over de voedselpassen kwam er een toelichting over 
vroegsignalering van schuldproblematiek. De presentatie gaf een positief beeld van 
de vroegsignalering, de oplopende cijfers van inwoners met financiële problemen 
schetsten een ander beeld. 

Na de presentaties zijn de aanwezigen verdeeld in drie groepen voor 
brainstormsessies over 3 onderwerpen; 1. De voedselpassen. 2. De witgoedregeling 
3. Jeugd en schuldhulpverlening. 
Er volgt nog een samenvatting van de besproken onderwerpen door de organisator. 

De RCPA vindt dat Assen doelen met betrekking tot de armoedeproblematiek 
concreter op de agenda moet zetten. De doelstellingen van Hoogeveen zijn hier 
volgens de RCPA een goed voorbeeld van. Verdere actie in afwachting van de 
samenvatting van de organisator. 

Roelien geeft aan dat er kennis is gemaakt met iemand die graag een keer langs wil 
komen bij de RCPA om te vertellen over zijn bedrijf. Roelien komt hier op terug. 

Roelien

4. Verslag 25 oktober 2023

Het verslag van 25 oktober wordt goedgekeurd. 

5. Agendapunten vergadering 13 december

 Vaststellen van het advies op wijziging verordening Wmo en Jeugd 
2024. 

 Verslag 22 november
 Vergaderschema 2024
 Uitnodiging NMD samenwerking / adviesraden
 Presentaties bijeenkomst 8 november

Ada

Roelien& 
Franklin

6. Informatie vanuit het veld

Franklin geeft aan dat hij op internet het toetsingskader vestigingsbeleid 
zorginitiatieven is tegengekomen dat per 14-11-2023 geldend is. Franklin vraagt zich 
af waarom de RCPA hier niets vanaf weet. Afgesproken is dat Franklin de regeling 
bij Ada aanlevert en Ada dit bespreekt in het voorzittersoverleg. 

Franklin &
Ada

7. Vergaderschema 2024 (bespreken)
De RCPA is akkoord met het verplaatsen van de bijeenkomsten van de 
woensdagavond naar de dinsdagavond, op voorbehoud van instemming van 
Monique. Monique wordt gemaild over dit voorstel

Ada

8. Rondvraag en sluiting

Gastnotulist Daniëlle geeft aan indien nodig graag nog een keer de vergadering te 
notuleren.

De situatie omtrent Jeanette is besproken. De RCPA is verheugd dat de operatie 
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geslaagd is en Jeanette op korte termijn weer naar huis mag.  
Ada bedankt de gastnotulist en sluit de vergadering. 

Dit verslag is goedgekeurd en vastgesteld in de vergadering van 13 december 2023.

Ada Gorter-ten Brink Aaftien Schlundt Bodien
voorzitter secretaris


